
PROTOKÓŁ Nr 2/2019 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 4 października 2019 r. 

 

Realizowany porządek posiedzenia:   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Sprawozdanie z działań podejmowanych w roku 2018 na obszarze powiatu 

nowosądeckiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 

4. Przedstawienie informacji nt. sprawowania nadzoru nad gospodarką leśną w lasach 

niestanowiących własności Skarbu Państwa.  

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

   

Ad. 1. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich przybyłych.   

W posiedzeniu biorą udział Członkowie Komisji w liczbie 4 członków Komisji. 

Stwierdza się, że posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczą również: 

Katarzyna PIERZGA            - Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego   

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie,  

Jan OPIŁO          - Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Leśnictwa, 

Stanisław RYBA                   - Z-ca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Leśnictwa. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut poddał 

pod głosowanie protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół został jednogłośnie przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

poinformował, iż zgodnie z Ustawą Prawo Wodne Kierownik nadzoru wodnego przedstawił 

radzie powiatu roczne sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie powiatu – zostały 

one umieszczone na tabletach. Rada powiatu na podstawie sprawozdania może określić,  



w drodze uchwały istotne dla wspólnoty samorządowej problemy gospodarowania wodami. 

Jeśli więc będzie taka potrzeba to zasugerował, żeby zająć się tym w najbliższym czasie. 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego   Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA przedstawiła informacje dot. reformy i zasad 

funkcjonowania instytucji Wody Polskie. Poinformowała, iż zgodnie z nowym Prawem 

wodnym, od 1 stycznia 2018 r. zaczęła funkcjonować nowa instytucja - Państwowe 

Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”.  

Wody Polskie wykonują prawa właścicielskie w stosunku do wód publicznych stanowiących 

własność Skarbu Państwa, ale z wyłączeniem śródlądowych dróg wodnych o szczególnym 

znaczeniu transportowym. Ponadto Wody Polskie przejęły cześć zadań związanych  

z gospodarką wodną od NFOŚiGW. Są to m.in.: 

 - opracowywania planów służących gospodarowaniu wodami, planów zarządzania ryzykiem 

powodziowym, planów przeciwdziałania skutkom suszy oraz tworzenia i utrzymania katastru 

wodnego; 

- wspomagania osłony hydrologicznej i meteorologicznej społeczeństwa oraz gospodarki,  

a także rozpoznawanie, kształtowanie i ochronę zasobów wodnych kraju; 

- wspomagania realizacji zadań modernizacyjnych i inwestycyjnych, służących ochronie 

gospodarki wodnej, w tym dotyczących instalacji lub urządzeń ochrony przeciwpowodziowej 

i obiektów małej retencji wodnej. 

Jako zadania zlecone z zakresu administracji rządowej do Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie zostały przekazane zadania ze starostw powiatowych i urzędów 

marszałkowskich związane z wydawaniem pozwoleń wodnoprawnych. W związku z tym 

kilku pracowników Starostwa Powiatowego przeszło do Wód Polskich, gdzie doskonale się 

sprawdzają kompetencyjnie. 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego   Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA poinformowała, iż Wody polskie są instytucją 

samofinansującą się. Zasadniczym instrumentem finansowania zadań Wód Polskich są 

wpływy z opłat  

z tytułu usług wodnych i z opłat podwyższonych generowanych w obszarze gospodarki 

wodnej, w szczególności z opłat za pobór wód oraz z opłat podwyższonych za brak 

wymaganej prawem decyzji lub za przekroczenie lub naruszenie warunków korzystania ze 

środowiska. 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego   Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA przedstawiła krótkie sprawozdanie z działań 

podejmowanych w roku 2018 na obszarze powiatu nowosądeckiego przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie (krótkie z uwagi na fakt przesłania wcześniej obszernej 

informacji w tym temacie). 

Członek Komisji Józef Świgut skierował zapytanie odnośnie zadań Wód Polskich w 

zakresie uregulowania koryt rzek. 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego   Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA poinformowała, iż część prac wykonuje się własnymi 

siłami  



a te trudniejsze zleca się wykonawcom zewnętrznym.  

Członek Komisji Józef Świgut wyraził zainteresowanie możliwością dzierżawy  

i inwestowania na terenach wp (wód płynących), które są nieuregulowane prawnie. 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego   Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA zadeklarowała udzielenie odpowiedzi w formie 

pisemnej, dodając iż regulacja stanów prawnych terenów będących w zasobach Wód Polskich 

to długi  

i kosztowny proces.  

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło wyraził 

zadowolenie powstaniem nowej instytucji z uwagi m.in. na fakt że nie szuka się już winnych 

w zakresie problemów w tym obszarze gdyż prawie wszystkie zadania skupione są w Wodach 

Polskich.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

skierował zapytanie dot. podmiotu odpowiedzialnego za zabezpieczenie brzegu przed powodzią.  

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego  Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA przekazała w tej kwestii stanowisko swojej firmy, iż to 

właściciel budynku przylegającego jest obciążony tym obowiązkiem.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

uszczegółowił swoje poprzednie pytanie: jeśli rzeka ustala nowe koryto i wchodzi w grunty 

prywatne, to co wtedy? 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego  Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA poinformowała, iż taki grunt staje się z mocy prawa 

własnością Skarbu Państwa, przy czym wypłacane jest odszkodowanie za utraconą 

nieruchomość po przejściu określonej procedury do 2 lat od chwili zdarzenia. 

Członek Komisji Franciszek Kantor zgłosił potrzebę uregulowania potoku Jasienianka  

w Korzennej, który zalewa często mieszkańca w pobliżu (złożona interpelacja w tej sprawie), 

w tym usunięcia zagrażających drzew oraz uregulowania wałów. 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego  Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA zadeklarowała zajęcie się tą sprawą. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

podkreślił znaczenie i przydatność inwestycji budowy stopni na rzece Biała w Grybowie 

prowadzonej przez RZGW w Krakowie.  

Członek Zarządu Powiatu Edward Ciągło zwrócił się z zapytaniem o możliwość wykonania 

przez Wójta lub Burmistrza Gminy prac przy regulacji rzek będących w kompetencjach Wód 

Polskich.  

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego  Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna PIERZGA poinformowała, iż jest taka możliwość. Są zawierane 

w tym celu porozumienia między instytucjami o przekazaniu zadań, przekazaniu cieku 

wodnego czy wykonaniu pewnych prac. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut poddał 

pod głosowanie Sprawozdanie z działań podejmowanych w roku 2018 na obszarze powiatu 

nowosądeckiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie.  

Sprawozdanie zostało jednogłośnie przyjęte. 

Ad. 4. 

Z-ca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Stanisław Ryba 



przedstawił  informację nt. sprawowania nadzoru nad gospodarką leśną w lasach 

niestanowiących własności Skarbu Państwa. Poinformował, iż powiat nowosądecki cechuje 

wysoka lesistość bo aż na poziomie 44%, z czego połowa stanowi własność Skarbu Państwa. 

Lasy inne niż Skarbu Państwa w których nadzór nad gospodarką leśną sprawuje Starosta 

Nowosądecki wynosi 34 432 ha. Jak zaznaczył, przez gospodarkę leśną należy rozumieć m.in. 

działalność leśną w zakresie urządzania, ochrony i gospodarowania lasu, utrzymania  

i powiększania zasobów i upraw leśnych, gospodarowania zwierzyną.  

Nadzór nad gospodarką leśną został powierzony nadleśnictwom na łącznej powierzchni 

28 445 ha. Nadzór nad gospodarka leśną prowadzoną przez Leśny Zakład Doświadczalny 

prowadzony jest bezpośrednio przez Starostę Nowosądeckiego.  Z przeprowadzonych 

kontroli sprawowania przez nadleśniczych nadzoru nad gospodarką leśną wynika, że stan 

zdrowotny i sanitarny lasów jest dobry i nie wymaga podejmowania dodatkowych działań.   

Z-ca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Stanisław Ryba 

podkreślił dobrą współpracę z nadleśnictwami, uznał iż jest to najlepsze rozwiązanie dla 

wszystkich z uwagi na ich wiedzę i kompetencje niezbędne do sprawowania nadzoru.   

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

poddał pod głosowanie informację nt. sprawowania nadzoru nad gospodarką leśną w lasach 

niestanowiących własności Skarbu Państwa. 

Informacja została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

poinformował, iż  z uwagi na zmianę kompetencji WIOŚ wynikającą z przepisów ustawy  

z dnia 20 lipca 2018 r. o zmianie ustawy o Inspekcji Ochrony Środowiska oraz niektórych 

innych ustaw, od dnia 1 stycznia 2019 roku organem realizującym zadania Państwowego 

Monitoringu Środowiska w zakresie udostępniania informacji o środowisku będzie Główny 

Inspektorat Ochrony Środowiska. W związku z powyższym, zaplanowana w planie komisji 

analiza o stanie środowiska nie będzie zrealizowana.  

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło uzupełnił, iż 

wszystkie dane dot. ochrony środowiska znajdują się na stronie internetowej Inspektoratu 

Ochrony Środowiska. 

Ad. 6. 

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

        

 

                     Przewodniczący 

           Komisji Ochrony Środowiska,  

    Rolnictwa i Leśnictwa RPN 

      

 

                     Wiktor Obrzut 
 

Protokołowała: Anna Brach    
 


